
denis, die van de Duitse eenwording. Dan 
volgt een stukje historie van de Europese 
Unie en vervolgens schetst Bakker de gevol
gen voor de banken, voor de bedrijven en 
voor de burger. Ten slotte stelt hij de vraag 
aan de orde of er ook een politieke unie moet 
voortvloeien uit de economische integratie. 
"Daarmee is natuurlijk nog niet het hele ver
haal verteld", zegt Bakker. "Er is nog steeds 
heel veel onzeker. Maar wat wél zeker is, 
staat volgens mij ook wel in mijn boek." 
Dat zijn vaak heel praktische dingen. Zo weet 
Bakker te vertellen dat we het voortaan met 
eenheden van een, twee en vijf moeten stel
len. Het kwartje verdwijnt en maakt plaats 
voor een munt van twintig eurocent. De mun
ten worden bovendien ongeveer twee keer zo 
zwaar als onze huidige. Ook de kleur van de 
biljetten staat al vast. De precieze waarde 
van de euro en wat er op de zijkant van de 
munt komt te staan, is volgens Bakker nog 
niet bekend. "Al weten we inmiddels wel dat 
de waarde van de euro rond de 2,10 gulden 
komt te liggen." 

Transparanter 
Bakker denkt dat de zorgen van veel burgers 
over de nieuwe munt onterecht zijn. Hij ziet 
de toekomst met de euro zonnig in. "Het 
belangrijkste is dat de euro een kroon zet op 
de interne markt waar al decennia aan 
gewerkt is. De nieuwe munt brengt een 
enorm betaalgemak met zich mee. De markt 
wordt transparanter, zoals dat heet. Je kunt 
de prijs van bijvoorbeeld een cd'tje in 
Duitsland direct vergelijken met de prijs hier 
Dat zal waarschijnlijk prijsdalingen tot gevolg 
hebben." 
En al lijken die prijsdalingen voor bedrijven 
misschien krimpende winsten te betekenen, 
ook voor hen is het nieuwe muntstelsel vol
gens Bakker waarschijnlijk voordelig. 
"Bedrijven hebben nu vaak te kampen met 
wisselkoersfluctuaties, waardoor ze grote 
risico's lopen. Die vallen binnenkort weg. 

leder bedrijf krijgt door de monetaire 
unie bovendien een heel grote thuis
markt. Daardoor krijg je schaalvoor
delen, waardoor je de prijzen laag 
kunt houden. Daar heb je als burger 
ook indirect voordeel van." 
Onlangs nog stookte de Volkskrant 
onrust door te berichten dat de ban
ken geld zullen gaan vragen voor 
het inwisselen van de guldens. De 
banken moeten hun systemen aan
passen, zeggen ze, en willen dat 
niet zelf betalen. Bakker noemt dat 
bericht 'een beetje vreemd'. Hij 
denkt dat ook de banken voordeel 
hebben van de euro. "De Neder
landse banken werken op dit 
moment van harte mee aan de 
invoering van de nieuwe munt. En 
terecht, denk ik. Ze zien hun 'thuis-
munt' plotseling sterk aan belang 
winnen. De euro zal meteen een 
concurrent van de dollar worden. 
Dat is voor hen een enorme uitda
ging. De Nederlandse banken zijn 
bovendien global players, die liggen 
niet wakker van dat beetje dat ze 
verdienen op de Europese valuta
verkoop." 
Bovendien gaan de kosten volgens 
Bakker voor de baten uit. En die 
baten kunnen aanzienlijk zijn. "De 
werkgeversorganisatie VNO-NCW heeft laatst 
berekend wat de kosten zijn van de invoer 
van de euro", vervolgt de hoogleraar. "Dat 
werd voor het hele bedrijfsleven geschat op 
zo'n vijf miljard gulden. Het voordeel van de 
operatie werd echter op zo'n twee miljard per 
jaar geschat. Dat betekent dat de investering 
binnen driejaar is terugverdiend. De moeite 
waard, lijkt me." 

Harde gulden 
Bakker kent eigenlijk maar één punt van 
zorg. Dat is de grootte van de groep landen 
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